
Referat af bestyrelsesmøde i Hou Digelag d. 5. november 2023 i Hou Digelag

Deltagere:
Hans Kurt Johnsen (HKJ)
Allan Lund (AL)
Lee Pointing (LP) 
Knud Erik Sørensen (KES)
Jesper Mohr (JM)

deltog ikke:
Kirsten Mølhave (KM)
Christian Midtgaard Dam (CMD)

1. Velkomst
HKJ bød velkommen. Mødet blev afholdt som ZOOM møde. Formålet med mødet var at 
gennemgå det fremsendte udkast til udbuds materialer fra Niras.

HKJ kunne fortælle at:
- Lerjord fra depotet i Tullebølle nu er analyseret og efterfølgende godkendt af Langelands 
Kommune som ren jord.
- at Politiet er orienteret om det påtænkte vejarbejde
- at Kystdirektoratet har godkendt en digehøjde (kystdige) på 2.90 m. Dette ud fra en forventning 
om at diget efter reparationerne sætter sig til en lavere kote.

2. Gennemgang af udbudsmateriale
Niras har udarbejdet en række arbejdstegninger, samt et regneark til budgiverne. Bestyrelsen 
gennemgik materialet og tilknyttede enkelte kommentarer til stoffet.
- Bestyrelsen ønsker mulighed for at flere entreprenører kan inviteres til budrunden, ud over de 2 
som er nævnte
- landdiget skal have en krone højde på 2.00 m og ikke som de koter der er angivet i 
tegningsmateriale.
- Bilaget skal rettes fra Lyngby -Tårnbæk til Langeland.
- at det afrømmede jord skal genanvendes til dækning af det nyetablerede landdige
- Tidsplanen skal justeres i overensstemmelse med den som HKJ har fremsendt til bestyrelsen. 
Konsekvens rettes i udbuds materiel.

Niras efterlyser kontaktpersoner hos Langelands Kommune, Langelands Museer og 
Naturstyrelsen. HKJ mailer oplysninger til Niras.

Når udbudsmateriale er rettet til, ønsker bestyrelsen en gennemgang for at sikre at alt er på plads 
inden udsendelsen. Ifølge tidsplanen skal Niras aflevere til HKJ d. 11. december 2023, hvorefter 
bestyrelsen indkaldes til møde.

Når udbudsmaterialet er endeligt, kontakter HKJ politiet for at få godkendelse af omkørsel under 
etableringsperiode, samt godkendelse af skilte planen.

3. Eventuelt
Bestyrelsen drøftede den fremtidige vedligeholdelse/udbygning af havdiget med en ændret 
hældning, som anbefalet af Kystdirektoratet. Bestyrelsen foreslår en etapevis renovering i takt med 
digelagets økonomi. Med nuværende viden om priser vil dette medføre 3 eller 4 etaper.
Med en etape start i den nordlige ende af diget, kan vi håbe på, at der er en afklaring af etablering 
af lavbundsområdet, så vi kan afpasse vores projekt med det.

Lee Pointing
Referent


